
课程编号：1713602670

课程名称：摄影实拍技术

学分/学时：2/32

先修课程：无

适用专业：所有专业

课程性质：全校选修

教 材：陈勤 吴华宇 主编. 大学摄影教程(第 2 版). 人民邮电出版社, 2016 年

主要参考书：

（1）北京摄影函授学院教材编写组 主编. 摄影基础. 中国摄影出版社, 2005 年

（2）芭芭拉.伦敦 主编. 美国摄影教程（第 8 版）. 吉林摄影出版社, 2006 年

内容简介：（600 字以内）

《摄影实拍技术》是一门艺术与技术相结合的实用技术课程，也是面向全校本科生开设的素

质教育课程。在学习摄影理论的基础上，结合当前摄影器材及摄影技术日新月异的发展，让

学生掌握常见照相机的使用方法、拍摄的基本方法以及曝光、构图、用光、色彩等基本技巧，

让学生能按不同的需求拍出合格的照片。在教学活动中加强摄影基本技术的训练，让学生加

深对光圈、快门速度、光线、色彩、曝光等问题的理解，拍出构图完美、曝光正确、主题明

确、富有内涵的照片。在此基础上再将摄影作品的思想性、情节性与光、影、构图、色彩等

紧密结合起来，进而让学生理解照片的社会价值，做到注重意义，关注社会。

*******************************************************************************

Course Description

Course Code：13629270

Course Name：APPLICATION TECHNOLOGY OF PHOTOGRAPHY

Credit/Hours：2/32

Textbooks：



Qin Chen Huayu Wu . University Photography Course (2nd edition). People's Posts and
Telecommunications Press, 2016

Reference Books：

(1) Beijing photo correspondence school teaching materials editorial group. Photography basis.
China Photography Publishing House, 2005

(2) Barbara. London. American Photography Course (8th ed.) Jilin Photographic, 2006

Course Description：

APPLICATION TECHNOLOGY OF PHOTOGRAPHY is a course in art and technology
combination,it is also facing the entire school students. In learning photography theory, on the
basis of combining the photographic equipment and the development of photography, let the
students to master the use of the common camera, filming the basic method and exposure, basic
skills, such as composition, light, color, let the student to the qualified picture according to the
different requirements. Strengthen photography basic technical training in the teaching activity,
let students deepen of aperture, shutter speed, the understanding of the problem such as light,
color, exposure, making the composition is perfect, correct exposure, rich connotation. Again on
this foundation to the photography works ideological content, plot and light and shade,
combining composition, color, etc, and then let the students understand the social value of
photos, do pay attention to the meaning, pay close attention to society.


